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V mnohasetleté historii Plzně tvořili Židé poměrně početnou složku obyvatelstva,
významnou jak po ekonomické, tak i kulturní stránce. Plzeňská židovská komunita byla
rozsáhlá a zahrnovala prakticky celé spektrum obvyklé v tehdejších židovských
společenstvích, takže rozhodnutí věnovat pozornost pouze sionistickým spolkům bylo
vedeno jednak zájmem specializovaným právě na tuto oblast, jednak snahou dopátrat se
podrobností alespoň u těch skupin, které z části nebo úplně inklinovaly ke skautingu. Text
má za cíl přiblížit čtenáři činnost některých židovských uskupení, která byla v Plzni
domovem, při vědomí, že není reálné obsáhnout v této stati přes veškerá tematická omezení
úplný obraz a dokonale popsat vše, co si popis zaslouží. Je tím dána šance příštím
badatelům, protože vždycky máme co objevovat a nevyplácí se vyhlašovat věci za hotové.
Do textu byly také inkorporovány informace o plzeňských židovských skautských oddílech,
které praktický sionismus v náplni činnosti neměly, nicméně většina jejich členů na konci
třicátých let minulého století na sionistickou pozici přešla.

Bylo nutné excerpovat řadu pramenů přivezených ve své většině z Izraele a práce
rostla jako hora Sion, nebo spíš hora Hermon, ta je v Izraeli nejvyšší. Největším problémem
bylo a zůstalo nerovnoměrné zastoupení informačních zdrojů; některá hnutí prezentaci
vlastní činnosti a propagaci cílů věnovala velkou pozornost, a pak bylo jednodušší relevantní
prameny dohledat, zatímco jiné organizace na sebeprezentaci důraz nekladly, a to
představovalo problém z hlediska možnosti komplexního posouzení rozsahu činnosti a
působnosti toho kterého uskupení.

Potenciální zájemce se může seznámit nejen s činností jednotlivých hnutí, ale také
s jejich význačnými protagonisty, kteří se v Plzni buď narodili, nebo zde strávili část svého
života, a zanechali tak v těchto hnutích otisk své osobnosti. Všichni tito jednotlivci se podíleli
na růstu a formaci plzeňského sionismu a zůstala po nich nepřehlédnutelná stopa. Je
důležité poukázat na to, jaká byla jejich role jednak v hnutí, jednak ve společnosti – naší a
 později v mnoha případech té izraelské. Budiž předesláno, že tito lidé v Palestině a po vzniku
státu pak v Izraeli Plzni ostudu rozhodně neudělali.

V žádném případě ale nejde o komplexní přehled. Nemůže jít – z podstaty věci a
z mnoha různých, již zmíněných, důvodů, přičemž ten nejzávažnější představuje ztráta nebo
nedostupnost velké části relevantních dokumentů. Některá jména upadla do zapomnění,
nepodařilo se zjistit vůbec nic o jejich nositelích, u jiných bylo nemožné dohledat jakékoliv
doklady z velmi jednoduchého důvodu: po příchodu do Palestiny si tito jedinci pohebrejštili
jména a zavřela se nad nimi voda, anebo – pokud včas z Československa neodešli –
nepřežili holocaust. Přesto je důležité pokusit se alespoň o částečnou rekonstrukci
z dostupných materiálů a poskládat tak velmi zajímavý obraz funkční plzeňské sionistické
komunity.
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